
 F O AI E  PAR O H I AL Ă  

săptămâna 30 octombrie – 5 noiembrie 2016 

P a r o h i a  „ S f â n t u l  G h e o r g h e ”  

Oradea, str. Louis Pasteur, 26 

www.parohiasfantulgheorghe.ro 

Pr. Olimpiu: 0722/450.013; Pr. Ioan: 0762/698.455 

Cu ocazia aniversării zilei dumneavoastră de naştere: Costin Ioana Florica, 

Costea Monica, Pop Leonida, Badea Alexandru, Costea Ovidiu în 

numele comunităţii Parohiei Greco Catolice „Sfântul Gheorghe”, vă dorim sănătate, 

fericire şi bucurii. Preoţii parohiei vor celebra o Sfântă Liturghie, în ziua aniversării. 
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RUGĂCIUNE 
 

Adu-ţi aminte, Doamne, ca un bun, de toți cei adormiți din 
neamurile noastre, şi câte în viaţă a greşit, iartă-le lor; că nimeni 
nu este fără de păcat, fără numai tu, cela ce poţi şi celor ce au 

adormit a le da odihnă. 
Cela ce prin adâncul înţelepciunii cu iubire de oameni toate le 
împlineşti, şi cele de folos tuturor dăruieşti, unule Făcătorule: 

odihneşte, Doamne, sufletele servilor tăi, că întru tine nădejdea şi-
a pus, întru Făcătorul şi Ziditorul şi Dumnezeul nostru. 

Cu sfinţii odihneşte, Hristoase, sufletele adormiților servilor tăi, 
unde nu este durere, nici întristare, nici suspinare, ci viaţă fără de 

sfârşit.Amin! 



     OAMENI FĂRĂ NUME 

 
 Evanghelia Învierii tânarului din Nain, ne punea în fața a două alaiuri: unul al morții, ce 
se îndrepta înspre poarta cetății și unul al vieții, al lui Isus, ce îl intersectează pe primul, 
schimbându-i pe de-a-ntregul conotațiile. Dincolo de faptul istoric în sine, puteam contempla 
în mod alegoric momentul în care fiecare dintre noi se îndreaptă înspre poarta acestei lumi. 
Cu mențiunea că suntem liberi să alegem alaiul din care vrem să facem parte… 
 
 Evanghelia din duminica imediat următoare, cea a vindecării îndrăcitului din ținutul 
Gherghesenilor, ne ajută să facem un pas în plus, apropo de alegerea noastră, arătându-ne 
adevărata față a celor două alaiuri. În primul, cel al stăpânitorului acestei lumi, fie că e vorba 
de manifestarea violentă, ca și cea a îndrăcitului sau de cea pașnică, a locuitorilor acelor 
ținuturi, rezultatul este același: îndepărtarea lui Dumnezeu. Ca și în evanghelia precedentă, 
vedem din nou felul în care atingerea Fiului lui Dumnezeu schimbă cu totul situația: omul 
vindecat alege alaiul lui Isus, adică pe cel al vieții, ieșind din morminte la lumina zilei. 
 
 Bogatul și Lazăr, personaje ale evangheliei de astăzi, reprezintă un alt mod de a vorbi 
despre aceeași realitate. La fel ca și locuitorii din ținutul Gherghesenilor, bogatul pare la o 
primă vedere un om obișnuit. Nu ni se spune că s-a îmbogățiti prin furt, nici că face fapte rele. 
Adevărata lui problemă este refuzul de a intra în alaiul vieții, care îi face semn încontinuu, 
invitându-l să iasă din casa și din bogăția sa prin Lazăr, al cărui nume înseamnă “Dumnezeu 
ajută”. Săracul de la poarta lui îi aduce aminte încontinuu că Dumnezeu este lângă el și vrea 
să-l ajute, vrea să-l copleșească cu îndurarea Lui, însă bogatului îi place prea mult alaiul și 
realitatea din care face parte. Ignoră în schimb un lucru esențial: adevărata realitate începe 
doar dincolo de poarta cetății. O descoperă într-un sfârșit, dar este prea târziu. De acum Lazăr
-“Dumnezeu ajută” este dincolo de haul creat de către bogatul însusi, și acesta se trezește 
lipsit de toate, chiar și de nume. 
 
 Însăși soluția pe care o caută pentru frații lui rămași pe pământ, dovedește că nu a 
înțeles nimic: încearcă nu să-i schimbe și să-i convertească, ci să-i informeze. Nu darul 
credinței și ascultarea poruncilor lui Moise, încununate prin iubirea de Dumnezeu și de 
aproapele îl interesează, ci un semn trimis fraților săi. Evanghelia nu ne mai spune dacă din 
locul în care se afla, vede rezultatul unui semn similar cu cel cerut de el, atunci când un alt 
Lazăr revine din morți, în casa Martei și a Mariei. Reacția fariseilor la un astfel de semn este 
una singură: încearcă să-l omoare și pe Isus și pe Lazăr. 
 
 Două alaiuri așadar și două maniere de a trăi și a ne raporta la Dumnezeu și la 
aproapele. Să căutăm să fim credincioși și nu doar informați despre adevărurile de credință; 
să ascultăm și să urmăm cuvântul lui Dumnezeu din Sfânta Scriptură și din învățătura 
Bisericii; să-l alegem pe Isus în fiecare clipă, așa cum am promis la botez, chiar și în 
momentele dificile, recunoscându-l în frații noștri nevoiași. Lazăr ne va arăta și nouă puterea 
numelui “Dumnezeu ajută”. Vom capătă un nume, iar acest nume va fi de-a pururi scris în 
Împărăția cerurilor. 
         PS Claudiu -  Episcopul Curiei 


